



## ROVERWAY PREPARATION: HEADS OF CONTINGENT

Roverway 2016 organisers would like to invite all National Scout Organisations and WAGGGS Member Organisations of the European Regions of WOSM and WAGGGS to appoint their Head of National Contingent for Roverway 2016 - BEFORE 15 October 2014.

### What is the role of a “Head of Contingent”?

A Head of Contingent (HoC) is the official representative of Roverway 2016 in his/her association. The HoC will introduce and promote Roverway, encourage Rovers and Rangers to participate and coordinate the creation of a national contingent for the event. After the nomination, the HoC will act as an official link between the Roverway organization and the NSO/MO.

### Here are the key missions of the HoC :

- Establishing the key educational objectives for the contingent
- Liaising with the event organizers in France
- Overseeing the marketing and recruitment of the contingent
- Overseeing the preparations for the contingent
- Leading the contingent during their time in France.

HoC should have a good and smooth relationship with the International Commissioner as well as with the National Rovers/Rangers Commissioner.

During Roverway, the HoC will be a member of the International Service Team, serving in the role of an ‘ambassador’ at the Roverway Office and participating in HoC meetings.

### Who can become a Head of Contingent?

- The Head of Contingent will be appointed by the NSO/MO
- He/she should be a dedicated leader who has some experience in international activities and has preferably participated in a camp abroad before
- The person should be at least 23 years old at Roverway opening dates
- He/she needs to be able to communicate in English
- Access to the Internet and familiarity with communicating online are essential.

The position takes some time but, in return, gives a memorable experience for a lifetime.

Once the HoC have been nominated, she/he must remain in place until the event in 2016.

### 2 “HoC meetings” will be organized:

- 28-30 November 2014 in Jambville (the place where the Roverway central camp will be organized)
- in September or October 2015 (Date to be confirmed)

*For communication purposes and to avoid the multiplication of intermediates, Roverway will only recognize one HoC per country (NSO/MO). This does not exclude the fact that inside a contingent, each association can nominate more people to help with the coordination of the group.*

Contact for the HoC's : [hoc@roverway2016.org](mailto:hoc@roverway2016.org)





## PRÉPARATION ROVERWAY : CHEFS DE CONTINGENT

Roverway 2016 invite toutes les organisations scoutes nationales et les organisations membres des régions européennes de l'OMMS et de l'AMGE, à nommer leur « chef de contingent Roverway 2016 » d'ici le 15 octobre 2014.

### Quel est le rôle d'un chef de contingent ?

Un chef de contingent est le représentant officiel de Roverway 2016 dans son organisation. Il présentera le Roverway 2016, encouragera les Rovers et les Rangers à participer et coordonnera la création d'un contingent national pour l'événement.

Après sa nomination, Il agira comme un lien officiel entre l'organisation Roverway et son OSN/OM.

### Voici ses missions clés :

- Identification des objectifs éducatifs clés pour le contingent
- Suivi de l'organisation et du recrutement de l'équipe de contingent
- Suivi des préparatifs du contingent
- Concertation avec les organisateurs de l'événement en France
- Interface du contingent pendant l'évènement en France.

Chaque chef de contingent doit avoir une relation bonne et régulière avec le Commissaire International ainsi qu'avec le Commissaire national Rovers/Rangers.

Pendant Roverway, le chef de contingent sera membre de l'Équipe Internationale de Service, ambassadeur auprès de la Direction Roverway et participant aux réunions de contingent.

### Qui peut devenir un chef de Contingent ?

- Un(e) responsable ayant une expérience internationale et ayant si possible déjà participé à un rassemblement à l'étranger
- Il/elle doit pouvoir communiquer en anglais
- La personne devra avoir au moins 23 ans aux dates d'ouverture du Roverway
- Accès à internet et communication en ligne essentiels.

Cette fonction prend du temps mais apporte en retour une expérience forte de formation.

Une fois que le/la chef de contingent a été nommé(e), merci à lui/elle de rester jusqu'à l'événement en 2016.

### Deux réunions de chefs de contingent seront organisées :

- les 28-29 et 30 novembre 2014 à Jambville (le lieu du camp central Roverway)
- en septembre ou octobre 2015 (date à préciser)

*Pour faciliter notre communication et éviter la multiplication d'intermédiaires, Roverway reconnaîtra seulement un responsable de contingent par pays (OSN/OM) ; ceci n'exclut pas le fait qu'à l'intérieur d'un contingent, chaque association peut nommer une personne pour gérer son groupe de participants.*

Contact pour HoC : [hoc@roverway2016.org](mailto:hoc@roverway2016.org)

